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JOŽE TANKO: Hvala lepa za besedo. Vsem lep pozdrav. Spoštovani predsednik Vlade! Po 
rezultatih sta slovenska ekonomija in družbeni standard lansko leto padla preko vseh 
razumnih meja. Nihče, ne doma in ne v tujini, nam ni napovedal takega padca. Nasprotno. 
Vsi so nas ocenili skoraj, kot edino državo, ki je kriza ne bo oplazila. Zgodilo se je drugače. 
Kriza nas je prizadela bolj kot kogarkoli v evroobmočju. Dejali ste, da se nam je zgodil prosti 
pad gospodarske rasti, kar pomeni, da Vlada ni storila ravno veliko. 22. marca lani ste na 
kongresu Socialnih demokratov napovedali za konec leta večje, skoraj zgodovinske reforme. 
Ni jih. Cvetka Zalokar Oražem, vodja poslancev Zares se je novembra lani na konvenciji 
Zares javno vprašala, rekoč, kdaj bomo že dobili kakšen zakon iz koalicijske pogodbe. Torej, 
je zavedanje, da zadeve ne potekajo dobro, sploh pa ne po načrtu, tudi v koaliciji. 20. 
januarja letos smo izključno zaradi zamude Vlade, ki že dlje časa prestavlja roke za 
predložitev izhodne strategije, na izredni seji obravnavali tudi tretji paket protikriznih ukrepov 
SDS.  
 
Tudi te je strokovna in druga javnost pohvalila. Delimo pa razočaranje z mnogimi, ker ste po 
uvodnem nagovoru odšli iz dvorane in niste več sodelovali pri razpravi pri temeljnem 
vprašanju tega časa. Čeprav Vlada sploh še ni pripravila predlogov, ker se vaši ministri še 
vedno ustvarjalno prepirajo, tako pravite, istočasno izjavljate, da nekatere naše ukrepe že 
izvajate. Dejali ste tudi da ima konsenzualna politika večjo moč kot avtoritativni vzorec, 
vendar v nasprotju s preteklim mandatom takšnega pristopa ni. Čeprav smo predstavili že 
tretji paket ukrepov niste SDS še niti enkrat povabili k pogovorom za dosego političnega 
predvsem pa vsebinskega konsenza. Praksa v prejšnjem mandatu je bila drugačna. 
Sprašujem vas ali menite, da bo vaša ministrska ekipa glede na vsebinska in politična 
nesoglasja sploh sposobna pripraviti učinkovite ukrepe za pospešen izhod iz krize in doseči 
širši konsenz?  Pravočasni ukrepi to tako ali tako ne bodo več in karkoli bo na tem področju 
pozno, vprašanje, če bo učinkovito. Potem me zanima kako bo v praksi potekal konsenzualni 
pristop in katere konkretne ukrepe iz našega zadnjega predloga že izvajate? Hvala za 
odgovor. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Prosim, predsednik Vlade, gospod Borut 
Pahor. 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Dober dan. Gospod predsednik, spoštovani zbor, 
gospod poslanec. Torej, diskusijo o izstopni strategiji sem bil dolžan v slovensko javnost 
prinesti jaz kot član Evropskega sveta, ki je ocenil, da se krizne razmere umirjajo dovolj, da 



morajo začeti vlade razmišljati o tako imenovanih izstopnih strategijah. Pri čemer je kasneje 
na srečo... Ecofina, to je bilo v začetku jeseni letos, prišlo do opozorila tem istim vladam, da 
naj pri pripravi izstopnih strategij ne hitijo preveč, ker so morda napovedi o koncu krize, 
recesija je sicer za nami, kriza pa ne, preuranjene in je potrebno počakati z omejitvami 
fiskalnih in drugih ukrepanj, ki so jih vlade sprejele, tudi naša. Kljub temu je slovenska Vlada 
sprejela odločitev, da pripravi izstopno strategijo in smo med državami pri pripravi najdlje. 
 
Ta izstopna strategija se bo začela uveljavljati v četrtek, ko bo Ministrstvo za finance 
pripravilo program stabilnosti, ki ga bomo poslali Evropski komisiji. Program stabilnosti je 
tudi sicer osnova, temelj te stopnje strategije. Prav tako smo se odločili, da sprejmemo 
Predlog Zakona o minimalni plači in spremembe Zakona o dohodnini, potem pa računajoč na 
podporo in razumevanje vseh socialnih partnerjev, tudi sindikatov, čeprav smo šli sedaj njim 
na roko zato, da pohitimo z Zakonom o minimalni plači, usklajujemo druge strukture ukrepe, 
ki jih bo vlada sprejela v februarju. Če se opozicija ne bi odločila, da skliče izredno sejo o 
izstopni strategiji, mi smo sodelovali v polni sestavi, potem kot sem najavil, bi jo lahko 
pričakovali v februarju in ta diskusija tudi bo. Izstopno strategijo je potrebno pripraviti kar se 
da skrbno in načrtno in kar je problem slovenske politike, ne samo te vlade, ampak tudi 
vlade v preteklosti, je sposobnost uresničevanja svojih lastnih sklepov. Naj ne bo tukaj 
nobenih prevelikih razočaranj prehitro. Ta Državni zbor bo, če bo hotel prevzeti nase to 
odgovornost, smel in mogel podpreti vlado pri nekaterih ukrepih, ki bodo bistveni za 
prihodnost te države, ne samo za prihodnost, ki zadeva čas tega mandata in boste imeli vso 
razpoložljivo možnost, da pokažete svoj pogum in odločenost, da storimo nekaj premikov, ki 
bodo Slovenijo pripeljali nad povprečje Evropske unije. Jaz sem zelo redko kritiziral prejšnjo 
vlado zaradi kakšnih stvari, ki bi bile po mojem lahko storjene boljše, ker iz svoje lastne 
izkušnje vem, da ni mogoče biti perfekten. Vendar vam lahko rečem, da izstopna strategija, 
tako kot je pripravljena, ena boljših, ko jih primerjamo z državami, ki jih pripravljajo, da je 
vsekakor pravočasna, in da nikoli nisem zamujal nobenega roka, ker sem povedal, da bo 
približno v 90. dneh ta pred Državnim zborom, in to sem rekel decembra. Treba je temeljito 
premisliti ukrepe. Meni ni težko danes še enkrat povedati, ker je z nami minister Miklavčič, ko 
sprašujete o povezovalni politik, naj to naveden kot primer - mislim, da je bil minister tudi v 
vaši poslanski skupini, z Zakonom o zdravstveni dejavnosti - bolj kot se pogovarjamo o tem, 
a bi dosegli nek dogovor socialnih partnerjev in političnih strank, torej sodelovanje z opozicijo 
velja tudi v tem konkretnem primeru, pa ta ni edini, ugotavljamo, da težje pridemo do 
rešitev, ki bi na koncu predstavile konsistentno celoto, pa je tudi že Zakon o zavarovanju 
pripravljen za diskusijo. 10 mesecev je sedaj tega, kar skuša minister Miklavčič, 
.../Nerazumljivo./... ključnih ukrepov, to je reformo zdravstva pripraviti, pa ugotavljamo, da 
je kopica nerešenih vprašanj. 
 
In moje navodilo ministru je, pohitimo, presekajmo nekatere dileme, tako kot mislimo, da je 
na ravni vlade in stroke prav, in potem v diskusiji v parlamentu izmerimo, ali imamo politično 
podporo za to ali ne. Tako bo tudi z drugimi ukrepi na tem področju. Slovenija je sicer 
doživela hud upad BDP in gospodarske aktivnosti, ampak deloma so tudi ti ljudje, ki so 
ocenili ta fenomen, sami povedali, Slovenija ni bila pripravljena na tako šok krizo, kot jo je 
doletela. Ni bila pripravljena strukturno. In zdaj mi menjamo strukturo samo. To je težko in 
računamo na vašo pomoč pri tem. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Želite dopolnitev odgovora, gospod 
Tanko? Prosim. 
 
JOŽE TANKO: Hvala lepa za odgovor, spoštovani predsednik. Vendar, če pravilno razumem, 
je izhodna strategija kljub vsemu skupen projekt. To ni ne projekt vlade ne posamičnega 
ministra, to ni ne projekt koalicije, pač pa skupen projekt. Dejstvo je, da je minister Miklavčič 



prišel z enim izmed ukrepov, ki niso bili dodelani in za katere niti v koaliciji nimate soglasja. 
Pravzaprav me zanima, ker gre pri izhodni strategiji za sklop, za sistem ukrepov, kdaj bomo 
prišli do tega sistema ukrepov, ampak na tak način, da boste vi prišli in predložili te ukrepe 
poslanskim skupinam v Državnem zboru ter o njih opravili razpravo. Tega pristopa, tega 
koncepta tudi ni. 
 
Zagotavljam vam, da po vaših izjavah vlada krepko zamuja, zato ker tudi sami pozivate, da 
je treba delo pospešiti, da ima vlada težave tudi s črpanjem sredstev, ker Gasparijeva ekipa 
pravzaprav že leto dni zadržuje črpanje evropskih sredstev na tem področju. Dejstvo je, da 
ukrepi ne delujejo, ker tudi kreditni krč ne popušča in ga rešujejo tuje banke, da se vsaj na 
tem področju nekaj dogaja. Eden izmed ukrepov te strategije je tudi prodaja državnega 
premoženja. V najtežjih okoliščinah, v najslabših okoliščinah se je ta vlada pripravila na 
prodajo državne srebrnine in tako naprej. Skratka, gre za cel sklop ukrepov, ki jih ni in za 
katere bomo najbrž težko prišli do soglasja, če niti vemo, kakšni ti ukrepi so in kdaj bodo - 
jih ni. In glede na to, da se ministri ukvarjajo z mnogimi stvarmi, me pravzaprav zanima kaj 
boste storili, recimo, z ministri, ki so zadolženi za to izhodno strategijo, za ukrepe, pa ti 
ukrepi zamujajo? Jutri bomo razreševali ministra Erjavca, ki s temi ukrepi nima ničesar, ostali 
ministri, ki preprečujejo črpanje sredstev in tako naprej, pa še vedno opravljajo svoje delo. 
In me pravzaprav zanima v kateri ligi ali s katerimi državami tekmujemo v tem času? Hvala 
lepa. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Prosim, predsednik Vlade, gospod Borut 
Pahor. 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Najprej, da ne bi obveljalo pri tem, kar pravite vi, 
ni res. Ko smo prevzeli vlado, je bila uspešnost črpanja evropskih sredstev slaba. In je bila 
Slovenija neto dolžnica. Danes je Slovenija neto prejemnica, saldo je 155 milijonov plusa. Je 
kakšen nesporazum glede teh podatkov? Upam, da ne. 
 
Drugič. Ukrepi, ki so bili sprejeti, so bili plod socialnega dialoga in ta je lansko leto zdržal. Jaz 
sem povedal, da se je lansko leto Vlada, tudi zavoljo moje naklonjenosti takšni odločitvi, 
bržkone odločila, da stori vse, kar je mogoče, da obdrži socialno povezanost države, da bi 
lahko na začetku tega leta in, tega pol leta je zdaj res odločilno, šli v ukrepe, ki bodo 
povečali konkurenčnost. V sredo se dobimo s strateškim gospodarskim svetom, konec tedna 
s slovenskimi bankirji. So problemi, in jih poskušamo odpravljati, in niso vse rešitve, ki smo 
jih dali, obrodile pričakovanih sadov. Toda, nobena vlada v Evropi za enkrat ni dala recepta 
za rešitev te krize, in tudi naša ga nima. Se pa, mislim, da dovolj spretno, dovolj hitro in tudi, 
kolikor je mogoče, konsenzualno trudimo za to, da bi zdaj v tem najbolj občutljivem času, ne 
glede na to, da prihaja tudi do stvari, ki jih nobena vlada nima rada, trudimo, da bi našo 
pozornost osredotočali na ključno stvar tega časa. In to je na potrebne spremembe za to, da 
bi Slovenija dolgoročno finančno vzdržno postala konkurenčna in zaradi tega tudi socialno 
solidarna. Ministri se trudijo po svojih najboljših močeh. Jaz bom jutri predlagal razrešitev 
enega od ministrov, ker je pač tako predlagalo Računsko sodišče, ampak ta razprava bo 
opravljena jutri. Kot vidim, na veliko zadovoljstvo kolegov v opoziciji... .../Oglašanje iz 
klopi./... 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Prosim, mir v dvorani! Mir v zadnjih klopeh! 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Vlada pa se bo normalno posvečala stvarem, ki jih 
je dolžna storiti. In bržkone vas to moti - da stvari, ki naj bi vsako vlado vrgle z osi, ker bi se 
ukvarjala sama s sabo, te vlade pač ne vrže z osi. Dela naprej in dela tisto, kar je treba. 
Tako, da so vaše skrbi za vlado malo preveč, kako bi rekel, malo prevelike. Znamo poskrbeti 



zase, ker vemo za kaj je treba... .../Opozorilni znak za konec razprave./... ... skrbeti, ker 
imamo odgovornost da vodimo to državo. Tako da, brez skrbi, vse rešitve za probleme, ki jih 
omenjajo, bodo počasi prišli pred ta Državni zbor in se boste o njih odločali. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Prosim, proceduralno gospod Tanko. 
 
JOŽE TANKO: Hvala lepa, spoštovani. Glede na to, da na večino vprašanj ni bilo odgovorov, 
so bili nekateri odgovori, ki ste jih dali, tudi pravzaprav netočni. Govorimo, ali govorite o tem, 
da Slovenija ni bila pripravljena. Kljub temu pa je bila v prejšnjem obdobju, v prejšnjem 
mandatu med najbolj uspešnimi državami v evroobmočju z najvišjo gospodarsko rastjo, z 
najvišjo rastjo blaginje in standarda. Leto dni je bilo potrebno, da smo najslabši. Za toliko 
kolikor smo prej prehitevali, sedaj zaostajamo. Kar zadeva črpanje evropskih sredstev, 
spoštovani predsednik, so bili ključni napori narejeni v prejšnjem mandatu. Vsi temeljni 
razpisi, na osnovi katerih lahko črpate so bili narejeni v prejšnjem mandatu. To, kar bi vi 
lahko storili lansko leto, izvedli razpis za kohezijska sredstva za občine za več kot 200 
milijonov evrov, ga niste izpeljali, kljub vsem pritiskom in naporom. In najbrž je zaradi tega 
tudi odstopila ministrica. Z ukrepi so tako ali tako velike težave, ker zamujamo in zato smo si 
nabrali zelo velik zaostanek za evropskimi državami v gospodarski rasti. Premagujemo jih 
samo na področju rasti nezaposlenosti. Te razmere bo izredno težko kratkoročno popraviti. 
Dejali ste, da ste vse ukrepe uskladili z ekonomsko socialnim svetom. Pa to ne drži, ker ste 1. 
oktobra vložili interventni zakon, ki takrat, ko je bil vložen, ni bil usklajen. Ni bil usklajen, ste 
ga popravili kasneje. Kolegu Černaču ste na septembrski seji dejali, da boste storili še enkrat 
poizkus, še en napor za sodelovanje pri ukrepih in reformah z opozicijo. Niti do takrat niste 
storili nobenega napora, niti po tistem, pa smo pripravili že tri pakete ukrepov za reševanje 
gospodarske krize. Niti enkrat ni prišlo do komunikacije med... 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Cenjeni kolega Tanko, ne polemizirati, ker vam 
predsednik Vlade ne more več odgovarjati. Prosim za proceduralni predlog. 
 
JOŽE TANKO: Bom dal tudi predlog. Potem na Celjskem sejmu je bila napoved, da boljše 
zakonodaje za mala podjetja, predvsem s poudarkom na poenostavitvi sistema za 
obračunavanje prispevkov in plačevanja davkov. Trikrat smo predlagali ta zakon, trikrat je 
padel. Vlada ga ni vložila. Tega napora ni bilo narejenega. Pa je bila to javna zaveza, javna 
napoved na otvoritvi sejma v Celju in tako naprej. Govorimo o tem, da je cilj gospodarska 
stabilnost, makroekonomska stabilnost in rast. Pa ne rastemo, dodatno pa se samo še 
pospešeno zadolžujemo. Da ni učinkovitosti vidite, da tudi iz vprašanj, ki jih postavljajo 
koalicijski partnerji, gospa Cveta Zalokar Oražem je javno vprašala.../Opozorilni znak za 
konec razprave./ 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Kolega Tanko, proceduralen predlog, prosim. 
 
JOŽE TANKO: In zato predlagam, spoštovani predsednik, da o odgovoru predsednika Vlade 
na moje vprašanje opravimo temeljito razpravo. Upam, da boste koalicijski partnerji to 
podprli. Hvala lepa. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. O predlogu poslanca Jožeta Tanka, da 
Državni zbor na naslednji seji opravi razpravo o odgovoru predsednika Vlade na njegovo 
poslansko vprašanje bo Državni zbor odločil jutri, v torek 26. januarja 2010 v okviru 
glasovanj. Poslansko vprašanje predsedniku Vlade bo postavil Franc Pukšič Slovenska ljudska 
stranka. 
 



FRANC PUKŠIČ: Spoštovani predsednik Vlade, gospod Borut Pahor. Težko je zastaviti 
vprašanje, saj je dejanje gospe državne sekretarke Andreje Jerina nezaslišano in v nebo 
vpijoče, ko je v teh krizni časih s telefonskim pozivom 23. oktobra lani preprečila povračilo iz 
evropskega proračuna v višini 296 milijonov evrov, istočasno pa tako rekoč vse leto blokirala 
5. javni razpis iz operativnega programa krepitve regionalnih razvojnih potencialov v višini 
skoraj 300 milijonov evrov. Za to trditev imamo poslanke in poslanci dokaz - pismo med 
ministrom Križaničem, Gasparijem, Gjerkešem in državnim sekretarjem Genoriom, ki je, žal, 
še vedno interno zaupne narave. Zato vas sprašujem: Kdaj boste SVRL-ju naročili 5. javni 
razpis za celotno finančno obdobje, torej 2010-2013, saj iz napovedi ministra izhaja, da bo 
ostanek iz prejšnjih razpisov, okrog 90 milijonov evrov, ki so na razpolago za leto 2013, 
zadržal? Sprašujem vas za koga? Ali morda samo za ljubljanskega župana, ki mu tako rekoč 
postrežete pri vsaki njegovi zahtevi? Če bi SVRL razpisala celotno vsoto 300 milijonov evrov, 
bi s tem ne le ohranila, tudi odprla okoli 10 tisoč novih delovnih mest v celotni državi. Žal 
imam občutek, da se trudite doseči, da bo Slovenija dosegla maksimum vaših napovedi, torej 
130 tisoč brezposelnih, predsednik Vlade, ne zaradi krize, ampak zaradi političnih igric in 
nesposobnosti posameznikov v tej vladi. Ne morem verjeti, da lahko v tej vladi nekdo 
zavestno škoduje slovenski državi, s tem povzroči celo odstop ministrice in državo očrni v 
Bruslju. Zgodi se pa ničesar. Še vedno je gospa na svojem položaju. Minister Gaspari pa ob 
vsem tem molči kot grob. Gospa Jerina je škodovala Sloveniji v Bruslju, in to zgolj zaradi 
razočaranja nad vami, gospod predsednik, ker ji menda niste uredili obljubljene službe v 
institucijah Evropske unije. Na to mesto menda odhaja za politično plačilo gospod Milan M. 
Cvikl. Odgovorni ste tudi zato, ker niste ukrepali proti državni sekretarki, ki je posegla na 
področje pristojnosti SVRL na lastno pest ali pa mogoče po naročilu ministra Gasparija. 
Dopuščam pa tudi možnost, da vlada ni odstavila državne sekretarke zaradi tega, ker je 
realizirala kakšen tajni dogovor med ministri vaše vlade, ki imajo zelo različne statuse, vi pa 
različne kriterije do njihovega dela in laži, ki jih tolerirate. Zaradi tega in mnogih drugih 
dejanj v vaši vladi vladata precejšen nered in zmeda, kar v javnosti vzbuja veliko negotovost, 
pa ne o usodi vaše vlade, ampak o usodi naše države. Za Slovenke in Slovence pa je 
nastopilo odločilno obdobje, ko bodo takšni ministrski ravsi, Križanič, Golobič, Gaspari, 
Kresal, Erjavec, povzročili antirazvoj naše države za veliko let naprej. Gospod predsednik, 
prosim, da v Državnem zboru odgovarjate izključno v slovenskem jeziku. Hvala. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Prosim, predsednik Vlade, gospod Borut 
Pahor. Do sedaj je vedno govoril v slovenskem jeziku in tako pričakujem tudi v prihodnje. 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: No, bojim se, da me tudi v slovenščini ne boste 
razumeli, ampak se bom potrudil po svojih najboljših močeh. Naj na začetku najprej 
pojasnim, zakaj je prišlo do zamika pri prijavi 5. javnega razpisa. Služba Vlade Republike 
Slovenije za lokalno samoupravo in regionalno politiko je v letih 2007 in 2008 objavila štiri 
javne razpise za razvoj regij, za prednostno usmeritev, regionalni razvojni programi, za 
obdobje 2007/2013 in za razvojne prioritete z nazivom "Razvoj regij". Po opravljeni reviziji 
izvajanja omenjenih razpisov, je Računsko sodišče podalo mnenje s pridržkom. Ugotovljeno 
je bilo kar nekaj nepravilnosti, da so bili v razpisu navedeni splošni in posebni pogoji za 
dodelitev sredstev, da ni bilo jasno, katera merila bodo upoštevana pri izbiri posameznih 
operacij. V razpisni dokumentaciji SVLR tedaj ni navedla meril in uporabe le teh. To je 
pomenilo kršitev uredbe o izvajanju postopkov pri uporabi sredstev Evropske kohezijske 
politike v Republiki Sloveniji v programskem obdobju 2007/2013. Podobne ugotovitve kot 
Računsko sodišče Republike Slovenije, je ugotovilo tudi Ministrstvo za finance, Urad za 
nadzor proračuna. Ugotovil je, da javni razpisi in razpisna dokumentacija niso vsebovali 
dovolj natančno opredeljenih meril za izbor operacij, prav tako pa je priporočil določene, je 
ministrstvo priporočilo določene izboljšave, ki jih SVLR pri pripravi novega instrumenta 
upošteva. SVLR tako razpisa o katerem sprašujete, ni mogla objaviti na podlagi enakih 



pogojev, kot je bila to praksa pri prvih štirih tovrstnih razpisih v prejšnjih mandatih. Pripraviti 
je morala nove rešitve in nove ukrepe, usklajene z Evropsko komisijo. V decembru lanskega 
leta je tako že bila sprejeta nova uredba o dodeljevanju regionalnih spodbud. Rezultat teh 
aktivnosti bo v kratkem izvedba novega instrumenta, javnega poziva, ki omogoča popolno 
skladnost z vsemi nacionalnimi in evropskimi predpisi, ki urejajo koriščenje sredstev Evropske 
skupnosti v Republiki Slovenije. 
 
Torej spoštovani kolega poslanec. Upam, da govorim dovolj razumljivo. Služba Vlade za 
lokalno samoupravo bo tako 29. januarja letos, torej konec drugega tedna, objavila javni 
poziv za predložitev vlog za sofinanciranje operacij iz naslova prednostne usmeritve, 
regionalni razvojni programi in razvojne prioritete razvoja regij. O neprecenljivi škodi, ki jo 
omenjate zaradi zamude pri razpisu, ni mogoče govoriti. Razpis za pripravo izvedbenih 
načrtov regijskih razvojnih programov za obdobje 2010/2012, je bil objavljen junija 2009, 
tako da so lahko regije in znotraj njih občine, pristopile k pripravi in izboru projektov, ki jih 
bodo vključile v izvedeni načrt, ki je podlaga za izvedbo javnega poziva. 
 
Hkrati so občine tudi seznanjene z dejstvom, da bodo lahko upravičene stroške pri pripravi 
dokumentacije in pripravljalnih del v zvezi z izbranimi projekti uveljavljale za nazaj, vse od 1. 
1. leta 2009. Nepovratna sredstva v višini dodatnih 203 milijone evrov, se bodo s tem 
razpisom dodelile za sofinanciranje operacij, vključenih v izvedbene načrte regionalnih 
razvojnih programov in potrjenih s strani sveta regij na naslednjih področjih: ekonomska in 
izobraževalna infrastruktura, okoljska infrastruktura, razvoj urbanih naselij, javna 
infrastruktura v območjih s posebnimi varnostnimi režimi in v turističnih območjih, ter 
socialna infrastruktura. Še enkrat naj povem, ob tem, ko smo z Evropsko komisijo uskladili 
pogoje razpisa, smo tudi bistveno izboljšali črpanje evropskih sredstev .../Opozorilni znak za 
konec razprave./... proračuna Evropske unije, še enkrat, ko je Slovenija v letu 2009 prvič v 
tej finančni perspektivi ustvarila neto presežek sredstev, ne bom zdaj natančnejši, točno v 
višini 156 milijonov evrov. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: .../Nerazumljivo./... Gospod Pukšič, želite dopolnitev 
odgovora predsednika vlade? Prosim. 
 
FRANC PUKŠIČ: Hvala lepa. Gospod predsednik, naj vas ne skrbi, če vas bom jaz razumel 
ali ne. Naj vas skrbi ali vas razume 100 tisoč tistih, ki je brez delovnih mest in tistih, ki živijo 
na robu sociale. To naj bo vaša skrb. 
 
Kar se tiče gospe Jerina, pa naslednje. Gospa je bila v SVRL-ju v službi. Tam je pripravljala 
vse za štiri razpise, ne vem, dva ali kolikor že, kako dolgo je bila. Potem je šla na Računsko 
sodišče. Na Računskem sodišču je ugotovila, da tisto, kar je v prejšnji službi delala, ni delala 
v skladu z zakonodajo. In potem je šla z državno sekretarko k ministru Gaspariju, kjer pa ste 
takoj po prevzemu Vlade, decembra 2008 že naredili program, kako iz SVRL-ja prenesti vse 
operativne programe k ministru Gaspariju. 
 
Na koncu se je ugotovilo, da nič od tega, kar ste navajali, pravzaprav ni narobe. Gospod 
predsednik vlade, narobe je pa naslednje. Pozitivni učinki, o katerih govorite pri vračanju iz 
Bruslja, res je. Vendar vlada, prejšnja vlada je v roku enega leta, 2007 končala s pogajanji z 
Evropsko skupnostjo, do takrat, ko ga je predala oblasti, je naredila štiri razpise. In je 
razpisala cca. milijardo in pol .../Opozorilni znak za konec razprave./... Gospod predsednik, 
povejte, danes tukaj v državnem zboru, ne samo razpisala, tudi podpisala pogodbe za 
projekte, za koliko je vaša vlada v tem, torej v letu 2009 v enem letu razpisala sredstev? Kot 
veste, 4,2 milijarde evrov, ki jih imamo na razpolago do obdobja 2013, bi morali danes imeti 
vsaj 3 milijarde že tako imenovanih podpisanih pogodb. Povejte, koliko imamo? 



 
Sprašujem vas, kaj boste naredili .../Opozorilni znak za konec razprave./... z razvojnim 
programom železniške infrastrukture, na kateri imate 400 milijonov evrov? Ali boste Evropsko 
komisijo zaprosili, da to spremeni na kakšen drugi program? Hvala lepa. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Prosim, želi predsednik vlade, Borut 
Pahor odgovoriti? 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Kolega poslanec je postavil nekaj enakih vprašanj. 
Bom poskušal.... 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Samo na tisto, na kar se nanaša dopolnitev 
odgovora. Dodatnih vprašanj v zvezi z železnicami vam ni treba odgovarjati. 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Dejstvo je, da je pri izvajanju štirih razpisov za 
razvoj regij v letih 2007 in 2008 prišlo do nezakonitosti, ki so jih ugotovile za to pristojne 
institucije. Zato denarja iz Evropske unije za namene ni prišlo. Ta vlada je z veliko truda 
uspela z Evropsko komisijo najti rešitev, ki je omogočila, da je konec leta 2009 Evropska 
komisija začela s povračili sredstev. Finančni tok je stekel šele konec leta 2009, namesto, da 
bi stekel že leta 2007. Naj vam povem, da smo vložili v to, da zmanjšujemo ovire, ki Sloveniji 
povzročajo težava pri črpanju evropskih sredstev poskušali odpravljati in jih poskušamo 
odpravljati po svojih najboljših močeh. Morate vedeti, da je pri Evropski komisiji licencirana 
procedura. Mi ne moremo tvegati, da bi sedaj v teh kritičnih časih to proceduro bistveno 
spremenilo, ker bi to terjalo novo licenco. Torej, trudimo se znotraj ustaljenih okvirov čim 
bolj uspešno črpati evropska sredstva. To veste vi kot poslanec, in tudi kot župan. In pri tem 
prihaja tudi do nekaterih problemov. Moramo biti previdni, da ne bi šli v kakšne programe, za 
voljo katerih nazaj Evropska komisija denarja ne bo dala. Te odgovornosti si jaz ne želim 
prevzeti, tudi nihče drug ne. In kdaj pa kdaj se dvakrat preveri kakšna odločitev. To terja 
tudi nekaj časa, ampak moramo biti previdni, ker gre za velika sredstva, kot ste na koncu 
omenil. Skratka, mislim, da smo uspeli narediti pri črpanju evropskih sredstev preboj. In ker 
je že statistično nemogoče, da Vlada v enem letu in dveh mesecih svojega mandata ne bi 
uspela delati nič dobrega, vsaj kakšno stvar, ki je evidentno napredek, zberite toliko moči in 
poguma in recite, o.k., to pa je napredek. Se opravičujem, če kakšna beseda ni bila 
slovenska. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Želite proceduralno? Prosim, gospod 
Pukšič. 
 
FRANC PUKŠIČ: Hvala lepa. Gospod predsednik enostavno ni res to, kar ste rekli. Gospa 
Jerinova je na... 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Cenjeni kolega Pukišč, proceduralni predlog, brez 
polemik s predsednikom Vlade, on ne more več odgovarjati... 
 
FRANC PUKŠIČ: Me lahko pustite pri miru ti dve minuti, ki jih imam na razpolago. Seveda 
bom povedal proceduralni predlog... 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Prosim, da se držite proceduralnega predloga... 
 
FRANC PUKŠIČ: ... da bi naredili razpravo o vprašanju, ki sem ga postavil predsedniku 
vlade. Vendar moram povedati popolnoma jasno, da odgovor s strani predsednika vlade ni 
točen. Gospod predsednik vlade preberite si pismo. Rekel sem vam, da poslanke in poslanci 



imamo pismo kot materialni dokaz. Dokazano je, da je 23. oktobra bilo z Evropsko 
skupnostjo vse pojasnjeno, nič ni bilo narobe. Vendar takrat, ko je bilo vse pojasnjeno, ko so 
se ministri s tem strinjali, je državna sekretarka vzela telefon in poklicala in rekla, halo, v 
Bruslju tisto kar so nam ministri povedali, ne velja, ni točno, mi vam bomo poslali nekaj 
drugega. Gospod predsednik, to je škandal! To je škandal, ki se je povzročil v vladi. Pravite 
nekaj dobrega. Ja. Prosili smo takorekoč celo leto... 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Gospod Pukšič, prosim, resne polemike, prosim! 
 
FRANC PUKŠIČ: ...ko ni bilo razpisa, 5. razpisa, da vendarle ta razpis sedaj naredite do 
konca, na sredi področja smo. Ne, do 2013, ne do 2012. Za koga šparate 90 milijonov evrov? 
Za koga šparate ostanke? Kdaj boste naredili ta razpis? Vendarle občine potem morajo 
narediti od projektov do izvedb itd. In predsednik, jaz predlagam, da seveda naredimo 
razmejitev, torej prilivov, ki so prišli zaradi obdobja do 2004, za obdobje 2004/2006 in 
seveda za vse tri, torej operativne programe in s kohezijskega programa, to je za tisti 4,2 
milijardi in predvsem tisto, tisto koliko razpisov ste naredili, in da poveste v tem Državnem 
zboru, do kdaj boste spravili torej vse kohezijske programe na razpise. Zato predlagam, da o 
tem naredimo v Državnem zboru razpravo, ker bo to izključno evidentno koristilo tej državi. 
Denar v Bruslju je. Zdajšnja vlada se je izpogajala od 5,1 milijarde, 3 milijarde plačamo, torej 
2 milijardi plusa, pozitive, in seveda to le v primeru, če bomo imeli programe. Torej programi 
so, ampak če bo prišlo do razpisov, da bodo lahko se ta sredstva koristila, drugače pa tega 
ne bo. Če pa vidite, da kje ne gre, pa predlagajte Evropski komisiji, da jih primeri na tiste 
projekte, na tiste operativne programe, katere lahko izkoristimo. Hvala lepa. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. O predlogu poslanca Franca Pukšiča, da 
državni zbor na naslednji seji opravi razpravo o odgovoru predsednika vlade na njegovo 
poslansko vprašanje, bo Državni zbor odločil jutri, v torej, 16. januarja 2010 v okviru 
glasovanj. 
 
Poslansko vprašanje predsedniku vlade bo postavil Zmago Jelinčič Plemeniti, Slovenska 
nacionalna stranka. Prosim. 
 
ZMAGO JELINČIČ PLEMENITI: Hvala lepa in lep pozdrav vsem skupaj! Gospa Zorica 
Trstenjak je v časopisnem članu, 27. 11. 2009 izjavila tudi, da se arbitraža ne mudi, da se 
zadeva lahko ureja počasi, in da je bil podpis arbitražnega sporazuma velika neumnost s 
pravnega in državniškega stališča. Seveda je gospa Trstenjakova temeljila svoje razmisleke 
na nečem drugem. Verjetno tudi morda na kakšni takšni knjigi "There Croatische Ustasche 
Stadt 41/45"(?), ki je bila objavljena v Stuttgartu, 1964. leta in je bila takrat prepovedana 
pod komunistično vlado, kjer je notri tudi zemljevid, kje je slovensko nacionalno ozemlje. 
Seveda, ravno tako je verjetno temeljila svoje razmisleke tudi na knjigi "Croation Struggle for 
Freedom and Statehood", ki je izšla ravno tako v tujini, v Argentini, leta 1955 v ustaški 
emigraciji, kjer je tudi narisan, vendar drugačen zemljevid Hrvaške. V enem primeru je naš 
bivši režim prepovedal to knjigo zaradi tega, ker je bilo prikazano, kje je slovensko 
nacionalno ozemlje, kar je bilo potem prepovedano govoriti, drugič pa zaradi tega, ker je šlo 
za ustaško propagando. In vendar je v njej marsikatera resnica. Teh resnic se slovenska 
vlada noče zavedati. In ti plačani tako imenovani mednarodni neodvisni strokovnjaki seveda 
delajo tako, kot zahteva vlada. In ker gospa Zorica Trstenjak ni trobila v vladni rog, sem 
izvedel, da naj bi jo najprej osebno okarali, da bom zelo nežno povedal, potem pa naj bi se 
zgodilo nekaj, kar me zanima, koliko drži. Naročili naj bi ministru za pravosodje, gospodu 
Alešu Zalarju, da je v petek, dne 18.12.2009, ob pogovoru s predsednikom Sodišča evropskih 
skupnosti, Grkom Vasiliosom Skurisom, na podlagi vašega ukaza zahteval, da se odpokliče 
generalno pravobranilko Sodišča evropskih skupnosti v Luksemburgu, prof. Verico Trstenjak. 



Moji grški prijatelji so me poklicali in so me vprašali, za kakšno državo pa gre, ali smo se 
vrnili nazaj v komunistično diktaturo, da bo predsednik določal, kdo sme biti in kdo ne sme 
biti v tem sodišču in opravljati dolžnosti. Zato me res zanima, kaj je na tem, ne samo zaradi 
mene, tudi zaradi tega, da bom lahko svojim kolegom v mednarodnih skupnostih in 
organizacijah v Evropi povedal, kaj je na stvari. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Prosim, predsednik vlade Borut Pahor, za 
odgovor. 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: To, kar pravite, ni res. Nikoli, ne da bi se spomnil, 
nisem nikogar zaradi drugačnega mnenja od mojega politično sankcioniral. Kaj šele, da bi 
zaradi mnenja, ki ga ima spoštovana gospa vso pravico javno izreči, pozval njenega 
delodajalca, predsednika Računskega sodišča, da jo razreši s položaja. Ali bi, kolega Jelinčič, 
verjeli, da bi bil pripravljen storiti kaj takega? Res je, da sva se z gospo srečala, po naključju, 
in da sva na njeno pobudo odprla to razpravo, kjer sem ji povedal, da se z njenimi stališči ne 
strinjam. Nekdo, ki izreka kritike na moj račun, pa bo ja sposoben sprejeti tudi kritike z moje 
strani na njen račun. To je sestavni del neke demokratične politične kulture. Toda da bi 
zaradi različnega stališča, ki ga imava, terjal sankcije, celo tako daleč, da bi nekoga, ki dela 
na Evropskem računskem sodišču izgubil službo zaradi tega - to mi ne pride na kraj pameti. 
Kako je mogoče, da pride na kraj pameti koga drugega? Torej, to, kar pravite, ni res. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Želite dopolnitev odgovora predsednika 
Vlade? Prosim, gospo Zmago Jelinčič Plemeniti. 
 
ZMAGO JELINČIČ PLEMENITI: Hvala lepa. Gospod predsednik. Vaš odgovor mi je torej 
povedal, da je, kot kaže, to delal gospod Zalar na lastno pest. Namreč, mene so grški 
prijatelji vprašali kaj se gremo v tej državi. Kako si dovolimo, da se gremo kakšne takšne 
zadeve, ko je pravzaprav tudi nemogoče, da bi kakšna država zahtevala da se kogarkoli 
odpokliče iz sodišča evropskih skupnosti. In, ravno gospo Trstenjakovo, ki razmišlja drugače 
in ki je profesorica doktorica prava, medtem, ko imamo tam enega gospoda, ki se 
predstavlja za profesorja, pa ni profesor in enega doktorja, ki se predstavlja tam za doktorja, 
pa ni doktor. Obenem pa imate vi tukaj celo vrsto nekih mednarodnih pravnih strokovnjakov, 
ki delajo tako, kot enostavno vi rečete. Kontrola medijev je praktično popolna, včasih vam 
uide kakšen takšne članek, in potem je seveda ogenj v strehi. Vedno se najdejo neki lizuni, ki 
trobijo v isti rog, kot je rog slovenske vlade, ki pa trobi napačno. Dejstvo je, da so tukaj 
zraven celo razni Švidovniki, cela vrsta FDV-jevcev, ki so zdaj na lepem postali blazni 
strokovnjaki za mednarodno vprašanje, celo biologi so zdaj strokovnjaki za mednarodna 
vprašanja. mislim, da je to grozljivo. In na tak način se iti mednarodno in državno politiko je 
zelo slabo. 
 
Mislim, da je skrajni čas, da naredite rez s takšnim razmišljanjem in začnite temeljiti vaše 
odločitve in razumevanje na osnovi zgodovinskih dejstev, ki pa vam jih ti, seveda, veliki 
pravni strokovnjaki, ki so nekoč trobili v rog Komunistične partije Jugoslavije, danes trobijo v 
vašega, čez tri leta bodo trobili v enega drugega,... .../Opozorilni znak za konec razprave./... 
...pač ne bodo mogli povedati. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Prosim, predsednik Vlade, Borut Pahor. 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Ma, ena stvar se mi zdi pomembna, čeprav ni 
nujno, da imamo tudi glede tega isto stališče. Slovenska Vlada ima predsednika, ki ne 
sankcionira tistega, ki razmišlja drugače. Vem, da so o stališču ali arbitražni sporazuma za 



Slovenijo primeren ali ne, različna mnenja in do njega ima pravico tudi prof. Trstenjak. In jaz 
imam pravico, da ga zagovarjam, ker verjamem, da je dober za naše nacionalne koristi. 
 
Vi ste govorili o tem, da medijsko nadzorujemo prostor, če prav razumem. Prosim, da smo 
glede tega odkriti. Če in v kolikor se to dogaja bodo najbolj iskreno in pošteno povedali 
novinarji in uredniki sami ali je to res ali ne. Če je temu tako se bodo oglasili in to rekli. Jaz 
ne izvajam na uredništva in na novinarje nobenih pritiskov. Svobodo medijev sem vedno štel 
kot ogelni steber demokracije in tudi kolikor je moč v moji pisarni skrbim za to, da bi 
svoboda tiska bila kolikor je mogoče močna ne glede na to koliko stvari pravih ali nepravih, 
mislim resničnih ali neresničnih slišim tudi o samem sebi. Zdi se mi vedno pomembneje, da 
to prenesem, ker kdo ne prenese vročine naj ne gre v kuhinjo, ker to sodi k mojemu 
poslanstvu. Zame se zdi svoboda medijev, torej nobena politična kontrola bolj pomembna od 
tega ali to zdaj prispeva k uspehu vladne politike ali ne. Samo dejstvo, da imamo svobodo 
medijev, svobodo tiska je uspeh nekega časa v katerem imamo odgovornost za oblast ta hip 
mi. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Želite proceduralno, gospod Jelinčič? 
Prosim. 
 
ZMAGO JELINČIČ PLEMENITI: Hvala lepa. No, zagovarjati je eno, izsiljevati je drugo. Kar 
se pa tiče svobode medija in svobode tiska v Sloveniji pa vidimo, da so nas na lestvicah 
mednarodnih uvrstili bistveno nižje kot pred letom dni in še bolj bistveno nižje kot pred 
dvema letoma in verjetno še pada ta lestvica po kateri gremo vedno nižje. In jaz sem že 
postavil poslansko vprašanje oziroma Slovenska nacionalna stranka o svobodi medijev in o 
pritiskih na medije, kajti novinarji so se mi pritoževali kako smejo, kaj smejo in česa ne 
smejo. In zaradi tega jaz mislim, da ko govorite, da je treba novinarjem verjeti, jaz sem jim 
verjel, zato sem postavil poslansko vprašanje. Vi govorite nekaj drugega. Verjetno bodo 
novinarji povedali čez čas kako je bilo danes pa pred mesecem, pa čez nekaj mesecev. 
Vendar pa jaz mislim, da je zadeva preveč žgoča, da bi jo lahko opustili kar tako, da bi šla 
mimo in zato v skladu z 246. členom Poslovnika predlagam, da Državni zbor glasuje o tem, 
da opravimo o tem celotnem sklopu razpravo. Kajti ni edini primer pritiska na določenega 
človeka na določenem delovnem mestu. Tudi v akademskih sferah, ko naj bi se na nekoga 
pritiskalo kako naj piše, ali pa ga prosilo kako naj piše s tem, da bo potem že poplačan in 
poravnan njegov račun. Hvala. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Proceduralno potem takoj, ko bom 
prebral ugotovitev. O predlogu poslanca Zmaga Jelinčiča Plemenitega da državni zbor na 
naslednji seji opravi razpravo o odgovoru predsednika Vlade na njegovo poslansko vprašanje 
bo državni zbor odločil jutri, v torek 26. januarja 2010, v okviru glasovanj.  Proceduralno, 
gospod Jožef Jerovšek. 
 
JOŽEF JEROVŠEK: Gospod predsednik upam, da me ne boste ustavili. Ko gospod 
predsednik vlade pravi, da nikakor ne vplivajo... 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa, gospod Jerovšek prvi opomin.... 
 
JOŽEF JEROVŠEK: ... Golobiča v Delu uvrstili med kandidate.... 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa, gospod Jerovšek. Moram vam vzeti 
besedo. Hvala lepa. Poslansko vprašanje predsedniku Vlade Borutu Pahorju bo postavil mag. 
Borut Sajovic, Liberalna demokracija Slovenije. 
 



MAG. BORUT SAJOVIC: Hvala lepa, spoštovani gospod predsednik. Ta državni zbor, ta 
država, ministrice in ministri, ne nazadnje pa tudi vsi, ki nas poslušajo, gledajo, predvsem 
tisti na balkonu in pa doma pred sprejemniki si zaslužijo tudi kakšno pozitivno pobudo, 
pozitivno novico. Naša iz Poslanskega kluba Liberalne demokracije se nanaša na zaščiteno 
območje parka Škocjanske jame, edini spomenik v Sloveniji, ki je uvrščen na Unescovo 
dediščino. Da je to nekaj posebnega nam zagotovo priča tudi podatek, da je na vsem širnem 
svetu samo... 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Prosim mir v dvorani! Nadaljujte gospod Sajovic. 
 
MAG. BORUT SAJOVIC: Hvala lepa, gospod predsednik. Da so na vsem širnem svetu samo 
trije podzemski objekti uvrščeni na Unescovo dediščino in zato najbrž ni slučaj, da med 7.000 
izjemnimi podzemnimi objekti, ki jih imamo Slovenke in Slovenci, da ta zasluži posebno 
mesto in obravnavo. Takole piše Albin Debevc, direktor Parka Škocjanske jame: "Narava je 
kot največji arhitekt sveta na koščku Slovenije, imenovanem Kras pustila enkratne, čudovite 
vzorce površinskega in podzemnega sveta, ki so bili zaradi svoje izjemne lepote, velikosti, 
raznolikosti vpisani v seznam svetovne dediščine."Pretekli teden smo poslanke in poslanci, 
najbrž tudi vlada, dobili pismo Slovenske akademije znanosti in umetnosti, kjer državni zbor 
opozarja in prosi za nadaljnjo zaščito tega enkratnega spomenika, ki je uvrščen na seznam 
svetovne dediščine, kajti grozi nevarnost, če bi se stanje poslabševalo, da bi bile Škocjanske 
jame lahko izbrisane s seznama dediščine, predvsem zaradi neusklajenih in neustreznih 
posegov, zlasti v matični občini Divača. To za Slovenijo zagotovo ne bi bilo dobro. V 
Poslanskem klubu Liberalne demokracije Slovenije se zavedamo občutljivosti tega izredno 
lepega, pomembnega območja. Vemo, da vam je pri srcu, da ga dobro poznate in da boste 
storili vse, da se ga zaščiti. Naj takoj tudi nalijemo čistega vina - mi podpiramo razvoj občine 
Divača, tako kot vseh posameznih kraških občin, vendar pa smo mnenja, da je treba, kar se 
tiče infrastrukturnih posegov v ta specifičen, občutljiv teren, imeti neko enotno državno 
strategijo, ki ne bo zajemala le posameznih občin in posameznih parkov, pač pa celoten 
kraški teren. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Prosim, predsednik Vlade, gospod Borut 
Pahor. 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Spoštovani gospod poslanec. Pozdravljam pobude 
civilne družbe in Slovenske akademije znanosti in umetnosti, ki opozarjajo, tako kot ste sami 
to storili v svojem nastopu, da je treba pri načrtovanju prostorskih ureditev, tako državnega 
kot lokalnega pomena, slediti načelom trajnostnega prostorskega razvoja, ki ob upoštevanju 
razvojnega in varstvenega vidika prostorskega načrtovanja lahko zagotavljajo optimalne 
rešitve za določen prostor. Dejstvo je, da so tako na širšem območju Krasa kot tudi v 
neposredni okolici parka Škocjanske jame načrtovani številni posegi na ravni občine in 
države, ki vsak zase morda niso problematični, vsi skupaj pa lahko predstavljajo potencialno 
ogrožanje tega prostora. Obveščen sem, da se nekateri od predvidenih posegov že izvajajo, 
nekateri posegi so vključeni v prostorske akte, o nekaterih pa obstajajo šele idejne zasnove. 
Predlagatelji oziroma nosilci predvidenih posegov so tako na lokalni kot državni ravni. V 
okviru zakonodaje s področja prostorskega načrtovanja imajo vlada in pristojna ministrstva 
na voljo vrsto zakonskih instrumentov, s katerimi lahko uveljavljajo javni interes s področja 
urejanja prostora. Od konca leta 2007 imamo tudi strategijo za varstvo kulturne dediščine in 
naravnih vrednot v Republiki Sloveniji, ki vse resorje, še posebej pa Ministrstvo za kulturo in 
Ministrstvo za okolje in prostor, zavezuje k usklajenemu in aktivnemu prizadevanju za njeno 
uveljavitev. 
 



Na občutljivem območju, kot je širše območje Krasa je zagotovo smiselna skupna, enotna 
strategija v prostor, poseganja v prostor, ki bi služila kot vodilo za konkretne prostorske 
odločitve vseh občin na tem območju, razvojne načrte tako na državni, kot tudi na lokalni 
ravni, bi bilo torej, tako kot sami opozarjate, jaz sem vam za opozorilo hvaležen, proučiti z 
vidika celostnega pristopa in omejevanja negativnih vplivov na širšem območju Krasa, 
preveriti njihovo trajnostno spremenljivost in jih po potrebi oziroma možnosti drugače 
umestiti v prostor. Kot sem seznanjen Ministrstvo za okolje že pripravlja vladno gradivo, v 
katerem bodo predlagali zavezujoče sklepe za različne resorje in v kolikor bo potrebno, bo to 
prišlo tudi pred državni zbor. 
 
Ker mi je ostalo na voljo, če mi dovolite še dve minuti in ker ste uvodoma spregovorili nekaj, 
kar mi omogoča, da na to odgovorim, mi dovolite reči sledeče. Rekli ste uvodoma, da so 
nekako dovoljene tudi dobre novice v politiki. Glejte, jaz mislim, da smo vsi skupaj, kot 
politika z različnimi odgovornostmi, mi kot vlada, ki z veliko večjimi odgovornostmi, kot vi, ki 
ste v opoziciji, pač politična elita te države, ki v enem najbolj občutljivih časov, po 
osamosvojitvi odloča o naši skupni usodi. Jaz nikoli nisem trdil, da ta ekipa ne dela brez 
napake in brez morda, torej kakšnega časovnega zamika, zamude in tako naprej. Bi pa rad 
zagotovil, da poskušamo delati v skupno dobro. Nimamo nobenih partikularnih, posebnih ali 
drugih interesov, ki nas bi vodili pri našem ministrskem delu ali mene pri delu predsednika 
vlade. Poskušamo ustvariti atmosfero, v kateri bo sodelovanje, kot je včeraj rekel novo 
imenovani nadškof, prevladalo nad sebičnim ravnanjem posameznika. Jaz upam, da 
referiranje v tem smislu ni napačno. Gre za pomemben del civilne družbe, ki ji je treba dati 
svojo pozornost. 
 
Tisto, kar hočem reči je, da je Vlada po svojih močeh na to sodelovanje in na krepitev te 
atmosfere zato, da bomo videli, po vsem kar počnemo, tudi kaj dobrega, tako pri vas, ko 
kritizirate nas, kot pri nas, ko poskušamo ravnati za interese te države, da bo to sem in tja 
počasi prevladalo. Če bomo in kolikor bomo uspeli vzpostaviti eno pozitivno atmosfero v tej 
državi, kjer bo malo več zaupanja, malo več spoštovanja, malo več posluha za tiste, ki mislijo 
drugače, ki jih ne bomo nujno diskvalificirali, zaradi tega, potem imamo mi skupaj kot 
politična elita priložnost, da zares zavrtimo kolo razvoja te naše države, bistveno naprej in se 
uvrstimo v vrh razvitega sveta. To sodelovanje je z naše strani iskreno in upam, da bomo v 
tem letu, v letu 2010, naredili ta odločilen premik. Vsekakor se strinjam z vami, na eni in 
drugi strani. To leto je odločilno leto. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Želite predlog za dopolnitev odgovora? 
Nekaj tega je bilo že povedano. Prosim, gospod mag. Sajovic. 
 
MAG. BORUT SAJOVIC: Hvala lepa. Spoštovani gospod predsednik vlade. Moram reči, da 
sem zagotovo tako kot večina Slovenk in Slovencev, zadovoljen z vašim odgovorom, da se 
boste za ta prečudovit zaščiten konec Slovenije, slovenskega Krasa, skušaj z Ministrstvom za 
okolje in prostor še posebej zavzeli. Gre pa res za specifično mesto, kjer na prometno 
strateški leti in pa seveda na drugi strani je bila ravno na tem mestu naravna dediščina 
izjemno bogata, zato seveda javnosti in pa vam za razumevanje, predstavljam kar 18 
projektov, ki so se želeli zgoditi ravno na tem koščku. Jaz sem prepričan, da večino od njih 
lahko skrbno, previdno, vestno umestimo v prostor, vendar o tem se bo treba velikokrat 
pogovarjati in dogovarjati, kajti prepričan sem, da je Unescova dediščina Škocjanske jame 
eno samo mesto. Prostor za zgodbe kot so pa letališče Gabrk, obrtna cona, območje 
storitvenih proizvodnih dejavnosti, golf igrišče, razne tovarniške deponije, pa so seveda lahko 
na številnih drugih lokacijah v Sloveniji, ki z naravovarstvenega, kulturnega pa tudi narodno- 
zgodovinskega vidika niso tako pomembne, predvsem pa bomo zagotovo, ker je tukaj 
celoten ministrski zbor kot država, kot poslanci, še posebej previdni, ko bomo v ta prostor 



umeščali na eni strani enega od plinovodov, naftovod, del avtoceste in pa seveda tudi 
prepotreben železniški tir. Hvala lepa. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa. Prosim predsednik vlade, gospod Borut 
Pahor. 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Torej, Škocjanske jame so med drugim tudi 
prvovrstna turistična atrakcija. To omenjam zato, ker smo se odločili po zadnjem posvetu s 
predstavniki turističnega gospodarstva, da spomladi organiziramo posebno tematsko temo o 
razvoju turizma v Sloveniji, da ugotovimo ali imamo eno filozofijo turizma, kakšno turistično 
destinacijo pravzaprav želimo ponujati Slovenijo na svetovnem turističnem zemljevidu, da 
vsa ministrstva pripravijo ukrepe, ki so potrebni, da imamo eno konsistentno strategijo 
ukrepov, in da seveda tudi turizem, ki ga danes moramo videti kot zeleni turizem, vsekakor, 
umestimo v ta koncept trajnostnega razvoja. Tako, da sem vesel vašega vprašanja. Na vse 
te stvari je potrebno pogledati s celovitega vidika. Mi torej nadaljujemo neko dobro prakso, 
ki jo je uvedla prejšnja vlada, to so obiski regij. Uvajamo novo prakso, to so tematske seje 
vlade. Upam, da se bo ta o turizmu posrečilo do te mere, da bomo prihodek iz turizma v 
bruto domačem proizvodu bistveno povečali v prihodnjih letih. Zdaj smo tudi glede tega v 
nekem prelomnem položaju in omenjanje Škocjanskih jam kot bisera, takih biserov je pa v 
Sloveniji vsepovsod, je umestno iz tega vidika, da se spomnimo kaj pravzaprav želimo z 
naravno dediščino, ki nam ni dana, ampak nam je samo sposojena od naših otrok. 


